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Datoria publica va ajunge la 48 - 49% din PIB în acest an | Ciolacu: A fost un vârf

de plati

Premierul Marcel Ciolacu, presedintele PSD, a declarat miercuri,  într-o conferinta de presa la Buzau, ca

datoria publica va ajunge anul  acesta la 48 - 49 % din PIB, el subliniind însa ca în acelasi timp se 

înregistreaza si cel mai mare procent din PIB alocat investitiilor din  istoria României.

Raspunzând unei întrebari privind nivelul datoriei publice din acest an,  prim-ministrul a afirmat ca guvernarea

PSD de pâna în 2019 a lasat  datoria publica la 36%, iar guvernul condus de liberalul Florin Cîtu a  împrumutat

circa 200 de miliarde lei, ratele pentru acest credit fiind  mai mici la început.

"Pai va spun eu, de la guvernarea domnului Cîtu, fiindca pâna a guvernat  PSD-ul, acea 'ciuma rosie', a lasat

datoria publica la 36%. A venit  domnul Cîtu, care a dus datoria publica, a facut împrumuturi de 200 de  miliarde

de lei, repet, 200 de miliarde de lei. Normal, si eu am credit  la banca, si dumneavoastra, primele rate ti le pui mici

când trebuie sa  dai bani, corect? Adica, daca-ti cumperi o locuinta, te gândesti ca nu  ti-e suficienta locuinta pe

care o cumperi, trebuie sa o si mobilezi,  trebuie sa-i pui si yala si atunci îti spui 'ratele mai mari dupa trei -  patru

ani', asa a facut si domnul Cîtu. A facut 200 de miliarde  datorii, a venit domnul Orban, pe urma a venit, cu toate

ca n-au  câstigat alegerile si niciunde în lume nu se întâmpla ca partidul care a  câstigat alegerile sa nu fie

desemnat sa aiba propunerea de  prim-ministru, s-a facut o coalitie de dreapta care a functionat cred ca  vreo opt

luni de zile, pâna când cunoastem toti situatia la care s-a  ajuns", a spus Marcel Ciolacu.

El a subliniat ca sumele alocate anul acesta investitiilor sunt cele mai  mari din istoria României si ca Guvernul are

"un plan integrat" în  acest sens.

"În decursul acestui an, (...) datoria publica va ajunge la 48-49%. A  fost un vârf de plati si este normal. Ce e cel

mai important este ca în  primele trei luni noi avem cel mai mare ca si procent din PIB pentru  investitii din istoria

României, avem 7,2%, aproximativ 100 de miliarde,  cam jumatate din cât a împrumutat Cîtu. Pâna la primele trei

luni avem  investitii deja decontate, facute platile de catre statul român, unele  pe fonduri europene, unele din

bugetul de stat, de 30 de miliarde.  Niciodata în istoria în României, daca o tinem în ritmul acesta (...)  parerea mea

ca vom închide anul cu 9%. Adevarat, întâi exista un delay,  întâi cheltui banii si pe urma începi sa-i colectezi, ti se

întorc  înapoi prin taxe si impozit. Noi, în acest moment, pe acest trimestru,  am riscat acest lucru si eu n-o sa

stopez nicio investitie în România si  vedeti oriunde va uitati, în orice comuna, în orice municipiu, veti  vedea

investitii si mai ales pe infrastructura mare si s-a creat un  delay, fiindca întâi cheltui foarte mult, pe urma îmi vin,

mi se întorc  banii din taxe si impozit. Am facut un pic de ordine, sper ca domnul  ministru (al Finantelor n.red.)

sa-mi vina si cu reorganizarea  ANAF-ului, cu alte cuvinte, cu toate ca am lungit raspunsul, chiar avem  un plan si

chiar toti, indiferent de culoarea politica, toti colegii din  Guvernul României ne întelegem si am înteles ca trebuie

sa avem un plan  integrat", a mai afirmat premierul Marcel Ciolacu.

Şeful Guvernului efectueaza miercuri o vizita în judetul Buzau, ocazie  cu care a vizitat si mai multe obiective cu

investitii realizate prin  fonduri europene.

page 1 / 1


